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 Bilaga 2 Årsredovisning 2023 

 Bilaga 3 Rapport VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar” 

 

 

Närvarande:  

 

Ledamöter: 

Kommunrepresentanter: 

Eva Nielsen Osterman, digitalt  Sjöbo kommun 

Annika Söderman  Eslövs kommun 

Maja Holmgren  Lomma kommun 

Mikael Ulvholt, digitalt  Hörby kommun 

Karl Asp, digitalt  Lunds kommun  

Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 

Åsa Abrahamsson, digitalt  Höörs kommun 

 

Företag/industrier: 

Hadil Karim, digitalt  Nordic Sugar 

Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten  

Susanne Johansson, digitalt  VA SYD 

Marie Caesar Björk, digitalt  Kraftringen 

 

Ersättare 

Kommunrepresentanter 

Frida Johansson  Sjöbo kommun 

 

Adjungerade:  

Isak Nyborg   Vattenrådssamordnare Höje å 

Therese Parodi  Vattenrådssamordnare, protokollförare  

 

Konsult: 

 Filip Hvitlock  Ekologigruppen 

 Timothy Williams   Ekologigruppen 
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Hjalmar Åhrén väljs till ordförande och hälsar alla välkomna  

  

§ 1.  Val av justerare  

   

  Beredningsgruppen beslutar 

- Att välja Annika Söderman till justeringsperson 

 

 § 2. Dagordningen 

  Föregående protokoll: beredningsgruppen 2023-11-15   

 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

- Att godkänna dagordningen, samt 

- Att lägga föregående protokoll till handlingarna 

- Att lägga till övriga punkter med information från Therese Parodi 

 

 § 3.  Anmälningar   

Vattenvårdsprogram 

• 2023-11-07 - Tilläggsbeställning av konsultuppdrag för genomförande av VVP 

Kävlingeån, Etapp III, 2022-2023 

• 2023-11-07 - Beställning av konsult för genomförande av vattenvårdsprogram 

2024-2027 

• 2023-11-08 – eDNA-detektering av fisk i Lilla Torpsbäcken. 

• 2023-11-09 - Rapport från VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar 

– Kartläggning, miljöpåverkan och åtgärdsförslag på ett urval av 

avloppsreningsverk i inlandet” 

• 2023-11-14 - Tilläggsbeställning (ÄTA) av entreprenad gällande Lilla 

Torpsbäcken på Övedskloster 2:23, Sjöbo 

• 2023-11-22 - Överenskommelse Hanaskog Entreprenad utläggning 

bentonitmatta gällande Lilla Torpsbäcken 

• 2023-12-11 – Beslut om utbetalning av bidrag för projektet ”Nya lek- och 

uppväxtområden i Torpsbäckens nedre del i Kävlingeåns avrinningsområde” 

• 2023-12-22 – Markupplåtelseavtal gällande våtmark på fastighet Blentarp 

14:2, Sjöbo kommun. 

 

Recipientkontroll 

• 2023-11-07 - Beställning av konsult för genomförande av recipientkontroll 

2024-2026 

• 2023-11-07 – Månadsrapport oktober 2023 

• 2023-12-07 - Månadsrapport november 2023 

 

Beredningsgruppen beslutar  

- Att lägga anmälningarna till handlingarna  
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 § 4. Vattenvårdsprogram Kävlingeån    

 

• Aktuella åtgärder    Bilaga 1 

Filip Hvitlock ger en lägesrapport för pågående projekt 

- Projektledarrollen kommer fortsättningsvis delas med Timothy Williams för att 

göra arbetet mindre sårbart. Nästa beredningsgrupp håller Tim presentation. 

- Hädanefter kommer vi ha en annan strategi för Fokus Vombsjön, det ska vara helt 

integrerat i Kävlingeåns vattenvårdsprogram. 

 

Efterarbete 

807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår, slutbesiktigades förra 

sommaren. 

777 Sandby – efterarbete pågår 

Vanstads plankdämmen – efterarbete, justeringar mot erosion ska göras 

 

Pågående entreprenad 

829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo -  – samkörs med nedanstående. Alla våtmarker utom 

den största är klar. Arbetet med att lägga bentonitmatta har skjutits fram pga. 

mycket regn. Efter bentonitmatta sker slutbesiktning. 

849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo 

400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – har påverkats av de höga flödena och ej 

hållit tätt, justeringar pågår och slutbesiktning är uppskjuten. 

861 Lilla Torpsbäcken – läggning av bentonitmatta har skjutits fram pga. mycket 

regn. Slutbesiktning är uppskjuten. 

 

Detaljprojektering 

Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 

Anläggning 2024. Nya medel har sökts och ska sökas. 

856 Blentarp 14:2, Sjöbo - Vattenverksamhet godkänd. Framtagande av 

upphandlingsunderlag pågår. Anläggnings 2024. 

860 Hjälmaröd (Fokus Vombsjön) – Näringsrenings- och gäddvåtmark. 

Strandskydd, vattenverksamhet och avtal är klar, inväntar bidragsbesked. Ca 1,5 

milj i entreprenad. Ta fram upphandlingsunderlag med brasklapp om finansiering. 

Finns en värdekärna för skog i närheten. 

569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Förhandling med markägare om 

markersättning – ska ta ställning till avtal. Förhoppningsvis entreprenad 2024. 

Grimstoftabäcken – inväntar bidragsbesked. 

 

Förprojektering och nytt  

Rinnebäck 1:55, Kävlinge – 0,5 ha gäddvåtmark med näringsrening. 

Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 50 ha yta. 

Inväntar LOVA -besked för förstudie. Bra med förhandsförbindelse med 

markägaren. 

Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark, inväntar markägare. 

Benstorp 2:4, Eslöv – 0,5 ha våtmark, bedömning i vår. 

Gångbro Vadmöllan – 45 m gångbro, ca 1,1 Mkr. Region Skåne kanske kan ge 

330 kkr. Finns en förenings som kan ansvara för skötsel. Synpunkter från 

beredningsgruppen: Kan kommunerna involveras i detta? Filip ser över de 

ekonomiska förutsättningarna innan beredningsgruppen tar ställning till projektet. 
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Externa medel sökta 

- Stor LONA och LOVA ansöktes 1 dec 2023, tot budget på drygt 8 Mkr vardera. 

Inkluderar förstudie Dösjö. 

- eDNA-screening av fisk – fokus karp och silverruda i anlagda dammar. 

- Åtgärder mot jätteloka 

- Eslövs kommun har även sökt LONA för Hjälmaröd.  

 

Överlämning av anläggningar 

Gällande markägaren för Slogstorpsdammen som vill ta över sin anläggning så blir 

detta den första officiella överlämningen. Ekologigruppen efterfrågar pris för 

framtagande av överlämningsavtal av miljöjurist. 

 

Reparation och underhåll 

Styrelsen har beslutat att ramavtal ska tas fram. Ekologigruppen tar fram ett 

förslag som granskas av Lunds kommun.  

 

Dialog och kommunikation 

- Harlösa Rotaryklubb – april 

- Sövde byalag – möte i februari 

 

• Fokus Vombsjön 

Therese Parodi föredrar information från Christian Alsterberg 

 

Vad som (förhoppningsvis) kommer hända under 2024: 

- Algövervakning i Vombsjön. Sydvatten har instrument som övervakar alger i 

realtid. Tanken är att kunna kommunicera/förse kommunerna (Lund, Eslöv, 

Sjöbo) med information om ev. gifta algblomningar när sjön blommar 

- Installering av mätinstrument i tillrinninande vattendrag som mäter flöden mer 

kontinuerligt 

- LONA/LOVA inskickat för anläggning av våtmark i NV viken 

- Slutförande av gäddvåtmark Lilla Torpsbäcken, inväntar Bentonitmatta.12 ha 

gäddvåtmarker. 

- Gäddvåtmark Hjälmaröd ev. sommaren 2024. 1,5 ha, 2 våtmarker och 1 

gäddvåtmark. 

- Temadagen 2024. Fokus på markanvändning/lantbruk runt sjön.  

- Initiera ett arbete som sammanfattar projektet hittills, vad vi åstadkommit, hur, 

resultat osv. Finns ett stort nationellt intresse för det vi gör och hur vi gör det.  

 

• Ramavtal för extern besiktningsman 

 Therese Parodi föredrar 

 

Hittills har Ekologigruppen anlitat extern besiktningsman. Förslaget är att ett 

ramavtal tas fram som kansliet kan avropa från. Lunds kommun har redan ett 

ramavtal för besiktning. Karl Asp undersöker om vi kan använda oss av detta 

innan vi går vidare. Följande beslutspunkt i kallelsen stryks därmed: ”Att föreslå 

styrelsen att kansliet tar fram ett ramavtal för upphandling av extern 

besiktningsman.” 

 

• Övrigt 
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Therese Parodi föredrar relevanta beslut som togs på Kävlingeåns vattenråds 

senaste styrelsemöte 7 dec 2023: 

- att ge Ekologigruppen i uppdrag att ta fram överlämningsavtal 

- att den nya markägaren till Slogstorpsdammen får överta dammen tidigare än 

2027 samt att rensning genomförs innan överlämning 

- att skapa ett ramavtal för reparation och underhåll 

- att köpa in fiskräknare TiVA FC enligt offert i Bilaga 3. 

- att ge Tette Alström och Christian Alsterberg i fortsatt uppdrag att arbeta vidare 

med Framtidens vattenvårdsarbete 2.0. 

- att till nästa styrelsemöte bjuda in VA-SYD för en genomgång av rapporten samt 

diskutera förslaget att flytta utsläppspunkten från Södra Sandbys reningsverk från 

Sularpsbäcken till Kävlingeån. 

- att deltagande kommuner, företag och organisationer står för deras representants 

kostnader i samband med protokollförda möten för styrelsearbete, styrgrupp, 

beredningsgrupp, arbetsgrupp, temadag. 

- att gällande punkt 2 ska beslut och timtaxa fastställas på årsstämman. 

Tjänstemännen arbetar fram ett förslag som presenteras på årsstämman. 

 

Diskussion i beredningsgruppen om timtaxa ordförande: 

Eva Osterman tror att frågan om timtaxa för ordförande i styrelsen måste upp i 

nämnden och sedan till KS i Sjöbo kommun. Tror inte att styrelsen kan besluta 

om timtaxa och det är inte skrivet något om det i stadgarna. Eva undersöker detta 

och återkommer till Therese.  

 

Diskussion om att arbeta mer strategiskt: 

Kan vattenrådet finnas för kommunerna som en strategisk och rådgivande resurs? 

Beredningsgruppens förslag är att denna fråga bakas in i Tette och Christians 

arbete med Framtidens vattenvårdsarbete. Ny beslutspunkt om detta läggs in. 

 

Isak Nyborg meddelade att Höjeå vattenråd har sökt bidrag för att via Vattenatlas 

kartlägga alla översvämningszoner i hela Skåne.  

 

Översvämningar i Kävlinges koloniområde. 

Therese berättade om artikeln i Sydsvenskan om hur Kävlinges koloniområde 

översvämmats. Filip Hvitlock som bor i närområdet meddelade att de främsta 

åtgärderna handlar om rensning av knäckepil, vilket inte går under vattenrådets 

arbete. Åtgärdsförslaget har vidarebefordrats till Kävlinge kommun.  

   

  Beredningsgruppen beslutar 

- Att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 

planering 

- Tilläggspunkt: Att föreslå styrelsen att Tette och Christian i Framtidens 

vattenvårdsarbete arbetar in förslag att vattenrådet arbetar mer strategiskt med 

kommunerna. 

- Att lägga övrig information till handlingarna 

 

 

 

 

 

Assently: b7fd2eeb718e4da2973e8f54ae1690724e82c51a4df6413d636b9985d6555c75b5fabc8b74d1de2035ffb933682c2e7abe79f2d7dbb0e99b068c3020db2b84d2



  

6 (8) 

 

 § 5.  Årsredovisning 2023    Bilaga 2 

 Therese Parodi föredrog årsredovisningen för 2023 och meddelade att man även 

kan inkomma med synpunkter innan 31 jan 2023.  

   

  Beredningsgruppen beslutar  

- Att godkänna förslag till verksamhetsberättelse för 2023. 

 

 § 6.  Vattenförvaltning 

Therese Parodi föredrar.  

 

Samrådsunderlag inför avgränsningssamråd avseende ansökan om tillstånd till 

vattenverksamhet enligt 11 kap. miljöbalken för dammsäkerhetshöjande åtgärder 

vid Vombsjöns regleringsdamm. Inkommen: 2023-12-06. Sista svarsdatum: 2024-

01-15. 

 

Utloppsdammen behöver få bättre säkerhet, därför ska åtgärder genomföras under 

ca 1,5-2,5 års tid, byggstart juli-oktober 2024. Under arbetstiden kommer 

mintappning från Vombsjön (0,3 m3/s) ej underskridas, men Kävlingeån kommer 

bli torrare och eventuellt grumligare. Det ska även eventuellt skapas en fiskväg i 

samband med detta, dock medför förutsättningarna inte att alla arter kan passera.  

 

Therese har formulerat remissvar som innehöll att vattenrådet inte har någonting 

emot de dammsäkerhetshöjande åtgärderna. Vattenrådet skickade med en 

förfrågan om man tagit hänsyn till extremsommar och torka och hur Kävlingeån 

påverkas under sådana förutsättningar. 

 

Beredningsgruppen beslutar  

Att lägga informationen till handlingarna 

 

  

 § 7.  Recipientkontroll  

Rapport VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar” Bilaga 3 

Therese Parodi föredrar. 

 

Under 1 års tid mättes läkemedel, hormoner, fenoler och PFAS uppströms och 

nedströms recipienterna i fem av VA SYD:s avloppsreningsverk. I tre av 

recipienterna överskrids halterna; 

- Höje å (Källby reningsverk, Lund) Inom Höje å avrinningsområde 

- Bråån (Ellinge reningsverk, Eslöv) Inom Kävlingeåns avrinningsområde 

- Sularpsbäcken (Södra Sandbys reningsverk) Inom Kävlingeåns 

avrinningsområde 

Detta beror på utsläpp av renat avloppsvatten från Källby, Ellinge och Södra 

Sandbys avloppsreningsverk. Förslag till åtgärder är bl.a att bygga ut 

reningsverken för avskiljning av organiska mikroföroreningar, samt att flytta 

södra Sandbys utsläppspunkt från Sularpsbäcken till Kävlingeån. Genom att flytta 

den så späds halterna ut och hamnar under respektive effekthalt. 
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VA Syd bjuds in till nästa styrelsemöte (15 feb 2024) för att föredra rapporten. 

Beredningsgruppen beslutar  

Att lägga informationen till handlingarna 

 

 § 8.  Utökning av kanslitjänst 

Tjänsten ligger ute under slutet av 2023/början av 2024. 

 

Beredningsgruppen beslutar  

Att lägga informationen till handlingarna 

 

 § 9.  Övriga frågor  

• Ny ordförande i beredningsgruppen. 

Eva Osterman lämnar posten som ordförande i beredningsgruppen och Hjalmar 

Åhrén tar över. Hjalmar har nyligen fått tillsvidaretjänst som Lunds 

kommunekolog. 

 

• Sammanträdestider 2024 

 

Alla möten börjar klockan 9.00 

Beredningsgruppen onsdagar: 

20/3 Hörby 

4/9 Lomma 

13/11 Sjöbo 

 

Styrelsemöten torsdagar 

15/2  Sjöbo 

18/4  Eslöv 

26/9  Lund 

5/12  Höör 

Årsstämma 2024 torsdag: 

23/5 Habo gård 

 

• Övriga frågor 

- Sövdes byalag 

Sövdes byalags miljögrupp har kontaktat kansliet och Ekologigruppen 

angående samarbete kring kvaliteten i Sövdesjön. Ett möte sker i februari för 

att diskutera möjliga åtgärder vidare. 

 

- Borgeby fältdagar 

Sker 26-27 juni och temat är framtidens lantbruk. Samordnarna för Kävlinge 

och Höjeå vattenråd medverkar tillsammans med två andra Skånska vattenråd 

med en monter och ett föredrag på scen med syfte att informera och få kontakt 

med lantbrukare intresserade av vattenvård. 

 

- Land4climate 

Ett EU interreg-projekt gällande återvätning där Lunds kommun är med som 

part.  Möjligt med upp till 1 milj kr med projekt som drivs via vattenråden.   
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  Beredningsgruppen beslutar 

- Tilläggspunkt: Att föreslå styrelsen att välja Hjalmar Åhrén till ordförande i 

beredningsgruppen 

- Tilläggspunkt: Att samordnarna kan lägga tid på Land4climate projektet.  

- Att lägga övrig info till handlingarna 

 

 

                    

Lund som ovan 

 

 

Therese Parodi 

Sekreterare 

 

 

 

Justeras:                     Justeras: 

 

 

 

Hjalmar Åhrén Annika Söderman 

Lunds kommun Eslövs kommun 

mötesordförande justerare 
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 Bilaga 2 Årsredovisning 2023 



 Bilaga 3 Rapport VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar” 



 



 



Närvarande:  



 



Ledamöter: 



Kommunrepresentanter: 



Eva Nielsen Osterman, digitalt  Sjöbo kommun 



Annika Söderman  Eslövs kommun 



Maja Holmgren  Lomma kommun 



Mikael Ulvholt, digitalt  Hörby kommun 



Karl Asp, digitalt  Lunds kommun  



Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 



Åsa Abrahamsson, digitalt  Höörs kommun 



 



Företag/industrier: 



Hadil Karim, digitalt  Nordic Sugar 



Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten  



Susanne Johansson, digitalt  VA SYD 



Marie Caesar Björk, digitalt  Kraftringen 



 



Ersättare 



Kommunrepresentanter 



Frida Johansson  Sjöbo kommun 



 



Adjungerade:  



Isak Nyborg   Vattenrådssamordnare Höje å 



Therese Parodi  Vattenrådssamordnare, protokollförare  



 



Konsult: 



 Filip Hvitlock  Ekologigruppen 



 Timothy Williams   Ekologigruppen 
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Hjalmar Åhrén väljs till ordförande och hälsar alla välkomna  



  



§ 1.  Val av justerare  



   



  Beredningsgruppen beslutar 



- Att välja Annika Söderman till justeringsperson 



 



 § 2. Dagordningen 



  Föregående protokoll: beredningsgruppen 2023-11-15   



 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



- Att godkänna dagordningen, samt 



- Att lägga föregående protokoll till handlingarna 



- Att lägga till övriga punkter med information från Therese Parodi 



 



 § 3.  Anmälningar   



Vattenvårdsprogram 



• 2023-11-07 - Tilläggsbeställning av konsultuppdrag för genomförande av VVP 



Kävlingeån, Etapp III, 2022-2023 



• 2023-11-07 - Beställning av konsult för genomförande av vattenvårdsprogram 



2024-2027 



• 2023-11-08 – eDNA-detektering av fisk i Lilla Torpsbäcken. 



• 2023-11-09 - Rapport från VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar 



– Kartläggning, miljöpåverkan och åtgärdsförslag på ett urval av 



avloppsreningsverk i inlandet” 



• 2023-11-14 - Tilläggsbeställning (ÄTA) av entreprenad gällande Lilla 



Torpsbäcken på Övedskloster 2:23, Sjöbo 



• 2023-11-22 - Överenskommelse Hanaskog Entreprenad utläggning 



bentonitmatta gällande Lilla Torpsbäcken 



• 2023-12-11 – Beslut om utbetalning av bidrag för projektet ”Nya lek- och 



uppväxtområden i Torpsbäckens nedre del i Kävlingeåns avrinningsområde” 



• 2023-12-22 – Markupplåtelseavtal gällande våtmark på fastighet Blentarp 



14:2, Sjöbo kommun. 



 



Recipientkontroll 



• 2023-11-07 - Beställning av konsult för genomförande av recipientkontroll 



2024-2026 



• 2023-11-07 – Månadsrapport oktober 2023 



• 2023-12-07 - Månadsrapport november 2023 



 



Beredningsgruppen beslutar  



- Att lägga anmälningarna till handlingarna  
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 § 4. Vattenvårdsprogram Kävlingeån    



 



• Aktuella åtgärder    Bilaga 1 



Filip Hvitlock ger en lägesrapport för pågående projekt 



- Projektledarrollen kommer fortsättningsvis delas med Timothy Williams för att 



göra arbetet mindre sårbart. Nästa beredningsgrupp håller Tim presentation. 



- Hädanefter kommer vi ha en annan strategi för Fokus Vombsjön, det ska vara helt 



integrerat i Kävlingeåns vattenvårdsprogram. 



 



Efterarbete 



807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår, slutbesiktigades förra 



sommaren. 



777 Sandby – efterarbete pågår 



Vanstads plankdämmen – efterarbete, justeringar mot erosion ska göras 



 



Pågående entreprenad 



829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo -  – samkörs med nedanstående. Alla våtmarker utom 



den största är klar. Arbetet med att lägga bentonitmatta har skjutits fram pga. 



mycket regn. Efter bentonitmatta sker slutbesiktning. 



849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo 



400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – har påverkats av de höga flödena och ej 



hållit tätt, justeringar pågår och slutbesiktning är uppskjuten. 



861 Lilla Torpsbäcken – läggning av bentonitmatta har skjutits fram pga. mycket 



regn. Slutbesiktning är uppskjuten. 



 



Detaljprojektering 



Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 



Anläggning 2024. Nya medel har sökts och ska sökas. 



856 Blentarp 14:2, Sjöbo - Vattenverksamhet godkänd. Framtagande av 



upphandlingsunderlag pågår. Anläggnings 2024. 



860 Hjälmaröd (Fokus Vombsjön) – Näringsrenings- och gäddvåtmark. 



Strandskydd, vattenverksamhet och avtal är klar, inväntar bidragsbesked. Ca 1,5 



milj i entreprenad. Ta fram upphandlingsunderlag med brasklapp om finansiering. 



Finns en värdekärna för skog i närheten. 



569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Förhandling med markägare om 



markersättning – ska ta ställning till avtal. Förhoppningsvis entreprenad 2024. 



Grimstoftabäcken – inväntar bidragsbesked. 



 



Förprojektering och nytt  



Rinnebäck 1:55, Kävlinge – 0,5 ha gäddvåtmark med näringsrening. 



Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 50 ha yta. 



Inväntar LOVA -besked för förstudie. Bra med förhandsförbindelse med 



markägaren. 



Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark, inväntar markägare. 



Benstorp 2:4, Eslöv – 0,5 ha våtmark, bedömning i vår. 



Gångbro Vadmöllan – 45 m gångbro, ca 1,1 Mkr. Region Skåne kanske kan ge 



330 kkr. Finns en förenings som kan ansvara för skötsel. Synpunkter från 



beredningsgruppen: Kan kommunerna involveras i detta? Filip ser över de 



ekonomiska förutsättningarna innan beredningsgruppen tar ställning till projektet. 
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Externa medel sökta 



- Stor LONA och LOVA ansöktes 1 dec 2023, tot budget på drygt 8 Mkr vardera. 



Inkluderar förstudie Dösjö. 



- eDNA-screening av fisk – fokus karp och silverruda i anlagda dammar. 



- Åtgärder mot jätteloka 



- Eslövs kommun har även sökt LONA för Hjälmaröd.  



 



Överlämning av anläggningar 



Gällande markägaren för Slogstorpsdammen som vill ta över sin anläggning så blir 



detta den första officiella överlämningen. Ekologigruppen efterfrågar pris för 



framtagande av överlämningsavtal av miljöjurist. 



 



Reparation och underhåll 



Styrelsen har beslutat att ramavtal ska tas fram. Ekologigruppen tar fram ett 



förslag som granskas av Lunds kommun.  



 



Dialog och kommunikation 



- Harlösa Rotaryklubb – april 



- Sövde byalag – möte i februari 



 



• Fokus Vombsjön 



Therese Parodi föredrar information från Christian Alsterberg 



 



Vad som (förhoppningsvis) kommer hända under 2024: 



- Algövervakning i Vombsjön. Sydvatten har instrument som övervakar alger i 



realtid. Tanken är att kunna kommunicera/förse kommunerna (Lund, Eslöv, 



Sjöbo) med information om ev. gifta algblomningar när sjön blommar 



- Installering av mätinstrument i tillrinninande vattendrag som mäter flöden mer 



kontinuerligt 



- LONA/LOVA inskickat för anläggning av våtmark i NV viken 



- Slutförande av gäddvåtmark Lilla Torpsbäcken, inväntar Bentonitmatta.12 ha 



gäddvåtmarker. 



- Gäddvåtmark Hjälmaröd ev. sommaren 2024. 1,5 ha, 2 våtmarker och 1 



gäddvåtmark. 



- Temadagen 2024. Fokus på markanvändning/lantbruk runt sjön.  



- Initiera ett arbete som sammanfattar projektet hittills, vad vi åstadkommit, hur, 



resultat osv. Finns ett stort nationellt intresse för det vi gör och hur vi gör det.  



 



• Ramavtal för extern besiktningsman 



 Therese Parodi föredrar 



 



Hittills har Ekologigruppen anlitat extern besiktningsman. Förslaget är att ett 



ramavtal tas fram som kansliet kan avropa från. Lunds kommun har redan ett 



ramavtal för besiktning. Karl Asp undersöker om vi kan använda oss av detta 



innan vi går vidare. Följande beslutspunkt i kallelsen stryks därmed: ”Att föreslå 



styrelsen att kansliet tar fram ett ramavtal för upphandling av extern 



besiktningsman.” 



 



• Övrigt 
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Therese Parodi föredrar relevanta beslut som togs på Kävlingeåns vattenråds 



senaste styrelsemöte 7 dec 2023: 



- att ge Ekologigruppen i uppdrag att ta fram överlämningsavtal 



- att den nya markägaren till Slogstorpsdammen får överta dammen tidigare än 



2027 samt att rensning genomförs innan överlämning 



- att skapa ett ramavtal för reparation och underhåll 



- att köpa in fiskräknare TiVA FC enligt offert i Bilaga 3. 



- att ge Tette Alström och Christian Alsterberg i fortsatt uppdrag att arbeta vidare 



med Framtidens vattenvårdsarbete 2.0. 



- att till nästa styrelsemöte bjuda in VA-SYD för en genomgång av rapporten samt 



diskutera förslaget att flytta utsläppspunkten från Södra Sandbys reningsverk från 



Sularpsbäcken till Kävlingeån. 



- att deltagande kommuner, företag och organisationer står för deras representants 



kostnader i samband med protokollförda möten för styrelsearbete, styrgrupp, 



beredningsgrupp, arbetsgrupp, temadag. 



- att gällande punkt 2 ska beslut och timtaxa fastställas på årsstämman. 



Tjänstemännen arbetar fram ett förslag som presenteras på årsstämman. 



 



Diskussion i beredningsgruppen om timtaxa ordförande: 



Eva Osterman tror att frågan om timtaxa för ordförande i styrelsen måste upp i 



nämnden och sedan till KS i Sjöbo kommun. Tror inte att styrelsen kan besluta 



om timtaxa och det är inte skrivet något om det i stadgarna. Eva undersöker detta 



och återkommer till Therese.  



 



Diskussion om att arbeta mer strategiskt: 



Kan vattenrådet finnas för kommunerna som en strategisk och rådgivande resurs? 



Beredningsgruppens förslag är att denna fråga bakas in i Tette och Christians 



arbete med Framtidens vattenvårdsarbete. Ny beslutspunkt om detta läggs in. 



 



Isak Nyborg meddelade att Höjeå vattenråd har sökt bidrag för att via Vattenatlas 



kartlägga alla översvämningszoner i hela Skåne.  



 



Översvämningar i Kävlinges koloniområde. 



Therese berättade om artikeln i Sydsvenskan om hur Kävlinges koloniområde 



översvämmats. Filip Hvitlock som bor i närområdet meddelade att de främsta 



åtgärderna handlar om rensning av knäckepil, vilket inte går under vattenrådets 



arbete. Åtgärdsförslaget har vidarebefordrats till Kävlinge kommun.  



   



  Beredningsgruppen beslutar 



- Att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 



planering 



- Tilläggspunkt: Att föreslå styrelsen att Tette och Christian i Framtidens 



vattenvårdsarbete arbetar in förslag att vattenrådet arbetar mer strategiskt med 



kommunerna. 



- Att lägga övrig information till handlingarna 
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 § 5.  Årsredovisning 2023    Bilaga 2 



 Therese Parodi föredrog årsredovisningen för 2023 och meddelade att man även 



kan inkomma med synpunkter innan 31 jan 2023.  



   



  Beredningsgruppen beslutar  



- Att godkänna förslag till verksamhetsberättelse för 2023. 



 



 § 6.  Vattenförvaltning 



Therese Parodi föredrar.  



 



Samrådsunderlag inför avgränsningssamråd avseende ansökan om tillstånd till 



vattenverksamhet enligt 11 kap. miljöbalken för dammsäkerhetshöjande åtgärder 



vid Vombsjöns regleringsdamm. Inkommen: 2023-12-06. Sista svarsdatum: 2024-



01-15. 



 



Utloppsdammen behöver få bättre säkerhet, därför ska åtgärder genomföras under 



ca 1,5-2,5 års tid, byggstart juli-oktober 2024. Under arbetstiden kommer 



mintappning från Vombsjön (0,3 m3/s) ej underskridas, men Kävlingeån kommer 



bli torrare och eventuellt grumligare. Det ska även eventuellt skapas en fiskväg i 



samband med detta, dock medför förutsättningarna inte att alla arter kan passera.  



 



Therese har formulerat remissvar som innehöll att vattenrådet inte har någonting 



emot de dammsäkerhetshöjande åtgärderna. Vattenrådet skickade med en 



förfrågan om man tagit hänsyn till extremsommar och torka och hur Kävlingeån 



påverkas under sådana förutsättningar. 



 



Beredningsgruppen beslutar  



Att lägga informationen till handlingarna 



 



  



 § 7.  Recipientkontroll  



Rapport VA SYD ”Rening från organiska mikroföroreningar” Bilaga 3 



Therese Parodi föredrar. 



 



Under 1 års tid mättes läkemedel, hormoner, fenoler och PFAS uppströms och 



nedströms recipienterna i fem av VA SYD:s avloppsreningsverk. I tre av 



recipienterna överskrids halterna; 



- Höje å (Källby reningsverk, Lund) Inom Höje å avrinningsområde 



- Bråån (Ellinge reningsverk, Eslöv) Inom Kävlingeåns avrinningsområde 



- Sularpsbäcken (Södra Sandbys reningsverk) Inom Kävlingeåns 



avrinningsområde 



Detta beror på utsläpp av renat avloppsvatten från Källby, Ellinge och Södra 



Sandbys avloppsreningsverk. Förslag till åtgärder är bl.a att bygga ut 



reningsverken för avskiljning av organiska mikroföroreningar, samt att flytta 



södra Sandbys utsläppspunkt från Sularpsbäcken till Kävlingeån. Genom att flytta 



den så späds halterna ut och hamnar under respektive effekthalt. 
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VA Syd bjuds in till nästa styrelsemöte (15 feb 2024) för att föredra rapporten. 



Beredningsgruppen beslutar  



Att lägga informationen till handlingarna 



 



 § 8.  Utökning av kanslitjänst 



Tjänsten ligger ute under slutet av 2023/början av 2024. 



 



Beredningsgruppen beslutar  



Att lägga informationen till handlingarna 



 



 § 9.  Övriga frågor  



• Ny ordförande i beredningsgruppen. 



Eva Osterman lämnar posten som ordförande i beredningsgruppen och Hjalmar 



Åhrén tar över. Hjalmar har nyligen fått tillsvidaretjänst som Lunds 



kommunekolog. 



 



• Sammanträdestider 2024 



 



Alla möten börjar klockan 9.00 



Beredningsgruppen onsdagar: 



20/3 Hörby 



4/9 Lomma 



13/11 Sjöbo 



 



Styrelsemöten torsdagar 



15/2  Sjöbo 



18/4  Eslöv 



26/9  Lund 



5/12  Höör 



Årsstämma 2024 torsdag: 



23/5 Habo gård 



 



• Övriga frågor 



- Sövdes byalag 



Sövdes byalags miljögrupp har kontaktat kansliet och Ekologigruppen 



angående samarbete kring kvaliteten i Sövdesjön. Ett möte sker i februari för 



att diskutera möjliga åtgärder vidare. 



 



- Borgeby fältdagar 



Sker 26-27 juni och temat är framtidens lantbruk. Samordnarna för Kävlinge 



och Höjeå vattenråd medverkar tillsammans med två andra Skånska vattenråd 



med en monter och ett föredrag på scen med syfte att informera och få kontakt 



med lantbrukare intresserade av vattenvård. 



 



- Land4climate 



Ett EU interreg-projekt gällande återvätning där Lunds kommun är med som 



part.  Möjligt med upp till 1 milj kr med projekt som drivs via vattenråden.   
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  Beredningsgruppen beslutar 



- Tilläggspunkt: Att föreslå styrelsen att välja Hjalmar Åhrén till ordförande i 



beredningsgruppen 



- Tilläggspunkt: Att samordnarna kan lägga tid på Land4climate projektet.  



- Att lägga övrig info till handlingarna 



 



 



                    



Lund som ovan 



 



 



Therese Parodi 



Sekreterare 



 



 



 



Justeras:                     Justeras: 



 



 



 



Hjalmar Åhrén Annika Söderman 



Lunds kommun Eslövs kommun 



mötesordförande justerare 
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